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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU 
ZDRAVOTNĚ SOCIÁLNÍ FAKULTY JIHOČESKÉ UNIVERZITY 

V ČESKÝCH BUDĚJOVICÍCH ZE DNE 14. 2. 2011 
 
 
Přítomní členové (bez titulů):  Doskočil,  Zimmelová,  Kozlová,  Pražmová,  Šnorek, 

 

 Vitoň,  Prouza,  Hudáčková,  Scholz,  Staníková, Hořáková,  Martínek 
 
 

Omluveni (bez titulu):  Joudalová  
 
Hosté (bez titulů):  Tóthová,  Papáček, Šemberová,   Kahoun,  Šíp, Kotrbová, Tržil, Švestková, 
Pavlík, Popkov a další akademičtí pracovníci a studenti.  

 
 
Program: 

 

1. Zásady pro ubytování studentů ZSF JU pro akademický rok 2010/2011 
 

2. Změny organizační struktury ZSF JU  
 

3. Různé 
 

 
Předseda  AS  ZSF  JU  O.  Doskočil  zahájil  zasedání  senátu  a  konstatoval,  že  je  přítomno  12 

 

senátorek a senátorů. Senát byl usnášeníschopný. 
 
 
 
Přítomní členové schválili výše uvedený program. 

PRO:  12 

PROTI: 0 
 

ZDRŽEL SE:  0 
Schváleno. 

 
 
Provedením zápisu byla pověřena V.  Pražmová, nikdo ze senátorů nebyl proti.  

 
 
Ad 1) Zásady pro ubytování studentů ZSF JU pro akademický rok 2010/2011 – materiál 
předložila děkanka fakulty a seznámila přítomné s jeho zásadami.  

 

 
Diskuse: 

 

Senátorka Staníková požádala, aby bylo do materiálu zaznamenáno složení komise pro ubytování 

v tom smyslu, že se jedná o jednoho zástupce z řad studentů a dva zástupce z řad akademických 

pracovníků. Předseda senátu  navrhl ihned hlasovat o jmenování člena komise za studenty a podal 

návrh na  senátora Martínka, přičemž zástupce z řad zaměstnanců fakulty jmenuje děkanka fakulty.   
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Usnesení:  AS  ZSF  JU  schvaluje Zásady pro ubytování studentů ZSF JU pro akademický rok 2010/2011. Současně  

schvaluje  jmenování senátora Martínka  do komise  pro  ubytování jako zástupce   studentů.  

PRO: 11 
PROTI: 0  
ZDRŽEL SE: 1 
Schváleno. 

 
 
 
Ad 2) Změny organizační struktury ZSF JU 
 
Děkanka fakulty seznámila přítomné  s navrhovanými změnami  organizační struktury ZSF JU. 
Navrhované nové schéma organizační struktury bylo v předstihu zasláno všem senátorům.  
 
 S účinností od  1. 3. 2011  jsou navrhovány tyto organizační změny:  
 
1. splynutí některých kateder ZSF JU. Jedná se:  
• o splynutí katedry klinických oborů a katedry preklinických oborů v nově vzniklou katedru 

klinických a preklinických oborů; 
• o splynutí katedry informačních systémů a katedry  laboratorních metod a zdravotnické 

techniky  v nově vzniklou katedru  laboratorních metod a informačních systémů; 
• o splynutí  katedry sociální práce a sociální politiky a katedry supervize a odborné praxe 

v nově vzniklou katedru sociální práce; 
 
2. zrušení stávajících samostatných oddělení, kromě  studijního oddělení, technického 

oddělení a ekonomického oddělení.  Zrušená  pracoviště budou nadále podřízena přímo 
příslušnému proděkanovi; 

3. změna stávajícího Ústavu sociální práce v Ústav zdravotně sociální práce.  
 
Navržené změny děkanka fakulty  stručně odůvodnila, jedná  se o centralizaci některých agend, 
zjednodušení organizační struktury  a zefektivnění činnosti. 
 
 
Diskuse: 

 

Předseda AS  uvedl, že navrhovaný dokument vnímá jako určitou perspektivu budoucího 

uspořádání fakulty. Jedná se o závažné změny stávajícího stavu, které by měly být nejprve projednány 

v novém vedení fakulty a kolegiu děkana a teprve poté předloženy  AS.  Navrhl, aby jednotlivé kroky 

byly schvalovány postupně, senát by měl přijmout usnesení,  v němž by  bylo přesně popsáno,  která 

pracoviště se ruší, slučují, zanikají atd.  Pracovníci jednotlivých kateder by měli být s navrhovanými 

změnami seznámeni předem, nikoli až po schválení AS. Žádal, aby se k uvedeným krokům 

přistoupilo po důkladné diskuzi a nalezení elementárního koncenzu.  O tom, že v tomto směru je ještě 

co dohánět, svědčí písemné vyjádření vedoucího katedry informačních systémů dr. Pavlíka, které bylo 

senátorům zasláno, i vyjádření vedoucího katedry preklinických oborů dr. Škopka,  s nímž předseda 

AS přítomné seznámil. Navrhl, aby k uvedeným krokům bylo přistoupeno až po důkladném 

prodiskutování.  

Na uvedené vystoupení  reagoval senátor  Prouza.  Vytkl předsedovi AS, že s tak 
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závažnými návrhy předem neseznámil senátory. Uvedl, že  děkanka předložila nové schéma 

organizační struktury  v písemné podobě a navrhované změny ústně odůvodnila. Zřetelně uvedla, u 

kterých fakultních pracovišť dochází ke splynutí a která se zruší.  Žádný platný právní předpis, uvedl 

dále senátor Prouza, tedy neukládá děkanovi povinnost předkládat senátu odůvodnění v písemné 

podobě. Současně  z žádného platného právního předpisu  nevyplývá nemožnost o předloženém 

návrhu hlasovat komplexně. Domnívá se tedy, že AS   může   rozhodnout o tom, zda organizační 

změnu, tak jak byla navržena,  přijímá či nepřijímá.  

Předseda AS k tomu podotkl, že uvedl pouze svůj vlastní osobní názor, neprezentoval názor 

celého senátu. O svých výtkách k předloženému návrhu děkanku informoval. 

Senátor Šnorek podpořil názor senátora Prouzy hlasovat o uvedeném návrhu jako celku, neboť 

jeho fragmentarizace by byla kontraproduktivní i s ohledem na cíle, které děkanka formulovala. Její 

odůvodnění vnímá v obecné rovině jako dostačující.  

Senátor  Scholz  zdůraznil, že navrhované organizační změny přispějí ke snížení nákladů, 

změny neohrozí výuku studentů ani osobní jistoty zaměstnanců.  

Senátorka Kozlová se dotázala děkanky, proč z názvu nově vzniklé katedry zmizel název  

„sociální politika“, neboť se – podle jejího mínění – jedná o nosný obor, který  determinuje rozvoj  a 

obsahové zaměření sociální práce v teoretické i praktické podobě a je integrální součástí sociálních 

disciplin. Členové katedry sociální práce a sociální politiky souhlasí s navrženými organizačními 

změnami s tím, že zaniká katedra supervize a odborné praxe a její agendu přejímá katedra  sociální 

práce a sociální politiky.   

K tomu děkanka uvedla, že v názvu katedry se nemusí odrážet všechny předměty, které katedra 

zajišťuje.   

Senátorka Kozlová se opakovaně vyjádřila, že s tímto argumentem nesouhlasí, neboť se jedná  

o dva nosné obory, které by měly být v názvu zmíněny.    
 

Předseda AS dále doplnil, že dle jeho názoru se jedná o významnou změnu, která by měla 

být diskutována a přijata až po koncenzu všech zainteresovaných subjektů.  Senátor Šnorek  k tomu 

uvedl, že dle jeho názoru je cílem efektivní struktura fakulty, nikoli koncenzus všech vedoucích 

pracovníků.  

Senátorka Kozlová dále uvedla, že  jí chybí  ta část procedury,  při níž by bylo navzájem 

jednáno s vedením fakulty a vedoucími dotčených kateder.  

K tomu děkanka zmínila, že osobně jednala s vedoucími všech dotčených kateder .  

Následovala další bouřlivá diskuze, do níž se zapojili i přítomní hosté – Kahoun, Pavlík, Šíp, 

Popkov. 

Senátor Prouza vysvětlil pojem splynutí a sloučení (výklad vychází analogicky 

z obchodního zákoníku). Splynutí znamená zánik stávajících pracovišť a vytvoření nového 
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subjektu. Splynutím zanikají funkce dosavadním vedoucím kateder a je třeba jmenovat vedoucího 

nového. Sloučení znamená zánik jednoho pracoviště a jeho začlenění do pracoviště již existujícího.  

V případě navrhovaných organizačních změn dochází ke splynutí kateder.  

Na dotaz senátorky Staníkové a senátora Prouzy děkanka upřesnila, že v souvislosti 

s navrhovanými organizačními změnami kateder nedojde k úbytku pracovních míst, s žádným 

zaměstnancem dotčených kateder  není plánováno rozvázání pracovního poměru.  

V souvislosti s návrhem na zrušení oddělení požádal předseda AS děkanku o upřesnění,  pod 

kterého proděkana jednotlivé agendy přejdou.  Děkanka uvedla, že do  kompetence proděkana pro  

zahraniční vztahy patří  mobilita studentů, mobilita učitelů, realizace anglických programů a další 

zahraniční rozvoj, do   kompetence proděkana pro rozvoj a vnější vztahy bude spadat materiální a 

personální rozvoj fakulty. Do kompetence proděkana pro rozvoj studia a dalšího vzdělávání  by 

spadal koncepční rozvoj, rozvoj dalšího vzdělávání, akreditace, proděkan pro studijní a sociální 

záležitosti  bude zajišťovat veškerou  agendu  související se studiem . 

Po ukončení diskuze vznesl předseda AS protinávrh, aby se o jednotlivých  organizačních 

změnách, které se týkají fakultních pracovišť,  hlasovalo zvlášť.     

Hlasování o protinávrhu:  
PRO: 6 
PROTI: 6  
ZDRŽEL SE: 0 

Protinávrh nebyl přijat.   

Senátorka Staníková navrhla hlasování  o přestávce.  

PRO: 5  
PROTI: 6  
ZDRŽEL SE: 1 

Návrh nebyl přijat. 

Následovalo hlasování o přijetí usnesení: 

Akademický senát  ve smyslu § 27 odst.1, písm. a) zák. č. 111/1998 Sb. rozhodl  s účinností od 1. 

března 2011 o změně  organizační struktury ZSF JU v podobě předložené děkankou fakulty. 

 Organizační změna spočívá zejména:  

1. v splynutí  vyjmenovaných  kateder ZSF JU. Jedná se:  
• o splynutí katedry klinických oborů a katedry preklinických oborů v nově vzniklou 

katedru    klinických a preklinických oborů; 
• o splynutí katedry informačních systému a katedry  laboratorních metod a zdravotnické 

techniky  v nově vzniklou katedru  laboratorních metod a informačních systémů; 
• o splynutí  katedry sociální práce a sociální politiky a katedry supervize a odborné praxe 

v nově vzniklou katedru sociální práce; 
 
2. zrušení stávajících samostatných oddělení, kromě  studijního oddělení, technického 

oddělení a ekonomického oddělení.   Zrušená  pracoviště budou nadále podřízena přímo 
příslušnému proděkanovi ; 

3. o změnu stávajícího Ústavu sociální práce v Ústav zdravotně sociální práce  
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Pozn.: Nově navržené schéma organizační struktury je přílohou tohoto zápisu. 
 
Hlasování :  
PRO: 7  
PROTI: 5  
ZDRŽEL SE: 0 

Schváleno. 

Akademický senát na návrh děkanky fakulty rozhodl o  organizační změně v podobě předložené 

děkankou fakulty.  
 
 
Ad 3) Různé 
 
Děkanka fakulty požádala o doplnění programu o další bod – Vyjádření akademického senátu 
k návrhu děkana jmenovat proděkany. 
 
Hlasování:  
 
PRO: 12  
PROTI: 0  
ZDRŽEL SE: 0 
 
Senát schválil  doplnění programu o  bod – Vyjádření akademického senátu k návrhu děkana 
jmenovat proděkany. 
 
Ad 3.1) Vyjádření akademického senátu k návrhu děkanky jmenovat proděkany.  
 
Děkanka fakulty představila jednotlivé kandidáty a   předložila senátorům   jejich životopisy.  
Jedná se:  

• o proděkana pro rozvoj studia a dalšího vzdělávání  
        doc. PhDr. Jana Šemberová, CSc. – návrh na jmenování  od 1. 3. 2011 

• o proděkana pro  vědu a výzkum  
         doc. MUDr. Mgr. Alan Bulava, Ph.D. – návrh na jmenování  od 15. 2. 2011 

• o proděkana pro rozvoj a vnější vztahy  
         prof. JUDr. Vilém Kahoun, Ph.D. – návrh na jmenování  od 1. 3. 2011 

• o proděkana pro studijní a sociální záležitosti 
         Mgr. Ivana Chloubová – návrh na jmenování  od 15. 2. 2011 

• o proděkana pro zahraniční vztahy  
         JUDr. Ing. Daniel Prouza, Ph.D. – návrh na jmenování  od 1. 3. 2011 
 

Jako skrutátoři  pro tajné hlasování byly navrženi senátoři Hořáková a Šnorek.    
 
Hlasování:  
 
PRO: 11  
PROTI: 0  
ZDRŽEL SE: 1 
Navržení skrutátoři byli schváleni. 
 
 

Dále proběhlo tajné hlasování o návrzích děkanky fakulty na obsazení  míst proděkanů. 
Výsledky hlasování:    
 

doc. PhDr. Jana Šemberová, CSc.        -  PRO: 9; PROTI: 2; ZDRŽEL SE: 1 
doc. MUDr. Mgr. Alan Bulava, Ph.D.  -  PRO: 12; PROTI: 0; ZDRŽEL SE: 0 
prof. JUDr. Vilém Kahoun, Ph.D.         -  PRO: 8; PROTI: 3; ZDRŽEL SE: 1     
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Mgr. Ivana Chloubová                           -  PRO: 11; PROTI: 1; ZDRŽEL SE: 0 
  JUDr. Ing. Daniel Prouza, Ph.D.              -  PRO: 8; PROTI: 2; ZDRŽELI SE: 2 
 
 
Všichni navržení kandidáti na proděkany byli akademickým senátem schváleni.   
 
Ad 3.2) Různé  
 
- Ing. Popkov navrhl vytvoření transparentních pravidel pro přerozdělování prostředků na vědu a 

výzkum, tak aby se významná část dostala těm pracovištím, která se podílejí na jejich získání. 
K tomuto bodu se rozvinula diskuze.  
Senát doporučil proděkanovi pro vědu a výzkum vytvořit  pravidla  pro rozdělování těchto 
finančních prostředků.   

 
- Předseda senátu připomněl přítomným, že příští zasedání AS se koná 21. 2. 2011 v 16.00 hod.  
 
 
 
V Českých Budějovicích dne  16. 2. 2011 
 
 
Zapsala:  JUDr. Věra Pražmová 
 
Ověřil : Mgr. Ondřej Doskočil, Th.D.  
 
 
 
 
Příloha: nové organizační schéma  ZSF JU 
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